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Garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/19

I høring i skolebestyrelserne, MED-udvalg og til udtalelse ved skolelederne
besluttet på møde i Børne- og Ungeudvalget d. 17. januar 2018

Høringsperiode: 19. januar 2018 til 19. februar 2018

Liste over høringssvar

Nr. Høringssvar 

1. Issø-skolen skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse

2. Nymarkskolen Skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse 

3. Rantzausminde Skole Skolebestyrelsen, MED-udvalg og 
ledelse

4. Skårup Skole Skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse 

5. Stokkebækskolen Skolebestyrelsen

6. Stokkebækskolen MED-udvalg og ledelse

7. Thurø Skole Skolebestyrelsen og MED-udvalg

8. Tved Skole Skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse

9. Tåsingeskolen Skolebestyrelsen

10. Tåsingeskolen MED-udvalg 

11. Tåsingeskolen ledelse

12. Vestermarkskolen Skolebestyrelsen

13. Vestermarkskolen MED-udvalg
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14. Vestermarkskolen ledelse

15. Vestre Skole Skolebestyrelsen

16. Vestre Skole MED-udvalg

17. Vestre Skole ledelse

18. Ørkildskolen Skolebestyrelsen og ledelse
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Issø-skolens SKB, MED og ledelse

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

SKB: Det giver god mening.

MED: Forslaget er taget til efterretning.

Skoleledelsen: Til efterretning

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

SKB: Det er en fair løsning i den valgte 
skolestruktur for 2018 – 19.

MED: I den givne situation har vi 
desværre ikke et bedre forslag.

Skoleledelsen: Vi mener ikke, at det er et 
holdbart princip, men aktuelt accepterer vi 
omfordelingen for 2018/19 vel vidende, at 
det med kort varsel har 
personalemæssige konsekvenser.

Øvrige bemærkninger SKB: Skolestruktur, antal elever og 
økonomi hænger ikke sammen. 
Vi opfordrer kraftigt politikerne til at 
forholde sig til skolestrukturen.

MED: Vi opfordrer/appellerer til, at der 
træffes nogle beslutninger, hvor 
skolestruktur og ressourcetildeling 
tilpasses, så der er holdbare løsninger, 
som skolerne kan planlægge efter over en 
flerårig periode.

Skoleledelsen: Skolestruktur, elevtal og 
resurser hænger ikke sammen. Det er 
derfor bydende nødvendigt med politiske 
beslutninger om en bæredygtig 
skolestruktur, så skolerne flerårigt kan 
planlægge og ansætte personale i forhold 
til resurser og behov.

Børn og unge
Sekretariat og Dagtilbud
Centrumpladsen 7, 1. sal th.
5700 Svendborg

jonna.rasmussen@svendborg.dk
www.svendborg.dk

18. januar 2018

Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud
Ref. 
Sag 18/1645

Åbningstider:
Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00
Torsdag               Kl. 09.00-16.30
Fredag                 Kl. 09.00-14.00



Side 2 af 2



 

 Side 1 af 4 

Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 

sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 

høring og til udtalelse. 

 

Afgivelse af høringssvar: 

 

Permanent ændring af 

resursetildelingen pr. 1. 

august 2018. 

Resursen til 3 ud af 6 

understøttende lektioner 

ændres fra understøttende 

til fagopdelt undervisning. 

Ændringen omfatter 

resursetildeling til 7.-9. 

klasse. 

 

Vi hilser det velkomment, at denne 

ændring sker, idet en del af vores 

råderum har været anvendt hertil hvert år 

siden 2014 jf. også vores henvendelse 

herom fremsendt til Udvalget for Børn og 

Unge 8. oktober 2015.  

Vi mener derfor også, at ændringen skal 

ske med fuld gennemslagskraft, 

således at der via grundtildelingen pr. 

udskolingselev tages højde for, at 

samtlige undervisningstimer skal 

kunne varetages af en lærer.  

Princip for garantitildeling 

til skoler med lavt 

økonomisk råderum for 

skoleåret 2018/19: 

omfordeling af midler fra 

skoler med højst 

økonomisk råderum til 

skoler med lavest 

råderum, således at alle 

skoler har minimum 14,25 

% råderum udover 

grundtildelingen. 

Vi finder det vigtigt, at samtlige skoler i 

Svendborg Kommune har vilkår, der 

gør det muligt at give eleverne 

undervisning af høj kvalitet, for at de 

alle kan udvikle sig bedst muligt fagligt, 

personligt og socialt. 

Det er særdeles vigtigt, at politikerne 

påtager sig ansvaret for, at det 

samlede skolebudget anvendes på den 

måde, der sikrer mest mulig kvalitet for 

pengene.  

Dette var udgangspunktet, da den 

nuværende resursetildelingsmodel blev 

skabt i forbindelse med strukturændringen 

i 2011 m.h.p. at skabe skoler, der var 

både økonomisk og pædagogisk 

bæredygtige enheder. 

Vi vil derfor i lighed med vores 

høringssvar vedr. garantitildeling i januar 

2016 anbefale politikerne at analysere 

den nuværende skolestruktur og tage 

de nødvendige skridt til at sikre alle 

(skole)enheder økonomisk og 

pædagogisk bæredygtighed. 

 Børn og unge 

Sekretariat og Dagtilbud 

Centrumpladsen 7, 1. sal th. 

5700 Svendborg 

 

jonna.rasmussen@svendborg.dk 

www.svendborg.dk 

18. januar 2018 

 

Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud 

Ref.  

Sag 18/1645 

 
Åbningstider: 

Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00 

Torsdag                Kl. 09.00-16.30 

Fredag                  Kl. 09.00-14.00 

 

KATHAG
Tekstboks
Nymarkskolen Skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse
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Vi finder det f.eks. slet ikke pædagogisk 

bæredygtigt at have klasser med under 10 

elever - måske oven i købet med en skæv 

kønsfordeling. Her er det vigtigt at sikre 

eleverne undervisning i større grupper 

enten ved at lave større og færre klasser 

eller ved f.eks.at tilrettelægge 

undervisningen i større aldersintegrerede 

grupper/samlæsning. 

Det fremsendte forslag til ændret 

resursetildeling er reelt en overgang fra 

resursetildeling på baggrund af elevtal til 

resursetildeling på baggrund af klasser 

uden nogen argumentation for, at dette er 

er en bedre måde at tildele resurserne på. 

Vi vil gerne opliste en række 

argumenter for at bibeholde en 

elevtalsafhængig 

resursetildelingsmodel, idet vi på ingen 

måde kan anerkende et princip om, at 

omfanget og kompleksiteten af de 

opgaver, der skal løses i forbindelse 

med undervisningen af en klasse er 

uafhængige af klassestørrelsen. 

Her er en ikke udtømmende liste over 

opgaver, der vokser proportionalt med 

klassestørrelsen:  

 Behovet for differentiering, 

holddeling og særlige 

inklusionsindsatser 

 Evaluering, feedback, 

karaktergivning, projektudtalelser 

 Prøveafvikling 

 Uddannelsesparathedsvurdering 

og opfølgning 

 Elev- og forældresamtaler 

Den nuværende (elevtalsafhængige) 

resursetildeling tager højde for 

ovenstående ved at sikre skoler med høje 

klassekvotienter et forholdsmæssigt 

fordelt råderum til netop at løse de ekstra 

opgaver, der naturligt følger heraf.  

Dette bygger på et princip om, at 

opgavemængde og økonomi skal 

følges ad.  

Det fremsatte forslag vil sætte dette 
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princip over styr, hvilket vi finder 

ganske urimeligt. 

Med udgangspunkt i nøgletal for 

nuværende resursetildeling kan opstilles 

eksempler på varierende grad af 

økonomisk bæredygtighed:  

En udskolingsklasse med 8 elever koster 

114.000 kr./elev. 

En klasse med 15 elever koster  

60.827/elev, mens en tilsvarende klasse 

med 22 elever koster 41.473/elev. 

 

Øvrige bemærkninger 

 

 

 

 

 

 

Såfremt forslaget vedtages i sin 

nuværende form vil det resultere i en 

betydelig reduktion i Nymarkskolens 

budget, hvilket vi er særdeles betænkelige 

ved.  

Vi vil i den sammenhæng pege på 

elementer i den nuværende 

tildelingsmodel, hvor vi ser en 

uretfærdighed, som vil slå endnu hårdere 

igennem ved den foreslåede reduktion i 

vores tildeling:  

Det drejer sig om det forhold, at det ekstra 

beløb, der tildeles til administration og 

ledelse af skoler med udskoling (52.447 

kr.)  er præcis det samme til alle skoler 

uanset om der er 106 eller 656 elever i 

udskolingen. Vi vil henlede 

opmærksomheden på, at arbejdet med 

f.eks. prøveafvikling er betydeligt, når vi 

årligt har ca. 250-75 elever, der aflægger 

prøver og hhv. forlader/kommer til skolen.  

 

På baggrund af ovenstående vil vi 

opfordre politikerne til at søge andre og 

mere langtidsholdbare løsninger på den 

økonomiske udfordring end den 

skitserede. 

Vi anbefaler politikerne på baggrund af 

en grundig analyse at beslutte, hvilke 

ændringer af struktur, antal matrikler 

og skoledistrikter der kan sikre mest 

kvalitet for pengene på alle 

Svendborgs skoler i årene, der 

kommer. 
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Med venlig hilsen 

MED-udvalg skolebestyrelse og  ledelse ved Nymarkskolen 

Gitte Storm Tanja Schaarup Birgit Villebro 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 

sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 

høring og til udtalelse. 

 

Afgivelse af høringssvar: 

 

Permanent ændring af 

resursetildelingen pr. 1. 

august 2018. 

Resursen til 3 ud af 6 

understøttende lektioner 

ændres fra understøttende 

til fagopdelt undervisning. 

Ændringen omfatter 

resursetildeling til 7.-9. 

klasse. 

 

Skolebestyrelsen og MED-udvalg inkl. 

ledelse på Skårup Skole bakker op om en 

permanent ændring af resursetildelingen, 

således at der fra 7. til 9. klasse tildeles til 

flere fagopdelte undervisningstimer 

fremfor til understøttende 

undervisningstimer. 

Princip for garantitildeling 

til skoler med lavt 

økonomisk råderum for 

skoleåret 2018/19: 

omfordeling af midler fra 

skoler med højst 

økonomisk råderum til 

skoler med lavest 

råderum, således at alle 

skoler har minimum 14,25 

% råderum udover 

grundtildelingen. 

Skolebestyrelsen og MED- udvalg inkl. 

ledelse på Skårup Skole ser 

garantitildelingen som en god tilgang til 

sikre et økonomisk minimums råderum. 

 

 

 

 

Øvrige bemærkninger 

 

 

 

 

 

 

Samtidigt opfordres byrådet hermed til at 

finde politisk mod til at kigge på løsninger, 

der kunne involvere ændringer af 

skolestrukturen og distrikter således, at 

der skabes et fremtidssikret skolevæsen; 

også for de områder i kommunen, der ikke 

ligger nær ved Svendborg centrum. 

Vi ønsker, at der i Skårup sikres grundlag 

for en to-sporet skole. 

 

Vi vil gerne opfordre til, at der tænkes 

langsigtet. 

 

 Børn og unge 

Sekretariat og Dagtilbud 

Centrumpladsen 7, 1. sal th. 

5700 Svendborg 

 

jonna.rasmussen@svendborg.dk 

www.svendborg.dk 

18. januar 2018 

 

Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud 

Ref.  

Sag 18/1645 

 
Åbningstider: 

Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00 

Torsdag                Kl. 09.00-16.30 

Fredag                  Kl. 09.00-14.00 

 

KATHAG_1
Maskinskrevet tekst
Skårup Skole Skolebestyrelsen, MED-udvalg og ledelse
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Nogle steder synes 

skoledistriktsgrænserne i øvrigt at savne 

logik. Der er eksempler på, at huse på 

den ene side af en vej tilhører et distrikt, 

hvorimod husene på den anden side af 

samme vej, tilhører et andet. 

 

Vi stiller os desuden skeptiske overfor 

prognosetallenes validitet, og mener at de 

bør udfordres. 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Stokkebækskolens skolebestyrelse

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Skolebestyrelsen kan tilslutte sig, at 
garantimodellen fortsætter, og at den 
finansieres ved, at rådighedsbeløbene 
udlignes mellem skolerne.

Under valgkampen til kommunalvalget 
blev det, af et stort flertal af partier, slået 
fast, at der ikke skal ændres på 
skolestrukturen i denne valgperiode.

Derfor er garantimodellen nødvendig for 
at sikre et nogenlunde ens børnetilbud i 
hele kommunen.

Finansieringen af garantiordningen er i 
forslaget blevet overladt til skolerne. Det 
kan medfører stor splittelse mellem 
skolerne, og være med til at øge kløften 
mellem landdistrikter og byen i vores 
kommune.

Derfor bør den finansieres af en ekstern 
pulje f.eks en landdistriktspulje, som skal 
være med til at sikre kommunal service og 
fremme bosætning i hele kommunen. Det 

Børn og unge
Sekretariat og Dagtilbud
Centrumpladsen 7, 1. sal th.
5700 Svendborg

jonna.rasmussen@svendborg.dk
www.svendborg.dk

18. januar 2018

Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud
Ref. 
Sag 18/1645

Åbningstider:
Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00
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Fredag                 Kl. 09.00-14.00
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er vigtigt, at der fra kommunal side 
arbejdes på, at alle områder i kommunen 
er attraktive bosætningssteder, og her er 
skoletilbud et meget væsentligt 
parameter.

Den nuværende tildelingsmodel 
medvirker, at der er en forskel på 
rådighedsbeløbet på de enkelte skoler fra 
2% til 40%. 

Det er en meget stor forskel, men den 
dækker også over, at hvis man har store 
klassekvotienter, er behovet for støtte og 
tolærerordninger større.

Det kan vi godt forstå i vores 
skolebestyrelse, men forskellen på 38 %, 
mener vi godt at der kan ændres lidt på. 

Skemaet på side 21 i bilagene er 
udarbejdet på baggrund af 
elevtalsprognosen. Vi vil gerne påpege, at 
vores nuværende 4 årgang har 63 elever 
og man i prognosen regner med, at der er 
54 elever til næste skoleår.

Vi tror ikke på, at vi er så dårlige til at 
drive skole, at vi mister 9 elever i 
overgangen fra 4 - 5 kl. Tværtimod tror vi 
på, at med de ansatte vi har, og de 
ansættelser vi har foretaget, med vores 
trivselsarbejde og vores dannelsesvission, 
at flere vil vælger os på den lange bane.

P.v.a Stokkebækskolens skolebestyrelse
Christian Søndergaard

Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Skoleledelse og MED-udvalget på 
Stokkebækskolen

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Ændringen af ressourcetildelingen betyder 
generelt, at omlægningen skal findes 
inden for rammen, når alle skoler med 0. - 
6. årgang skal aflevere til skoler med 7. - 
10. klasse. Stokkebækskolen rammes på 
trods af, at skolen er en 
overbygningsskole, fordi der er tre spor fra 
0. - 6. årgang.
For Stokkebækskolen betyder det en 
nettonedgang i tilførte ressourcer på 
130.000 kr.
Stokkebækskolen udfordres af 
ændringen, fordi skolen i forvejen har et 
lavt råderum.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Principiel udtalelse vedr. 
finansieringen:
MED udtaler, at det principielle ved den 
fremlagte model - hvor skoler med stort 
råderum giver til skoler med lavt råderum - 
som finansieringsprincip er uønsket, da 
det skaber indbyrdes kamp om 
ressourcerne mellem skolerne. 
Stokkebækskolen er den skole, hvortil der 
tilføres mest, og den vil komme til at 
fremstå som skolen, der har behov for 
økonomisk hjælp. 
Dette princip er ikke fremmende for 
fællesskabet mellem skolerne. 
Fordelingen af ressourcerne betyder, at 
det kan være svært at mødes og tale 
sammen på tværs af skolerne, og det er 
tilfældet både på lærer, forældre og 
mellemlederniveau.
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Indstilling til forslaget:
MED indstiller til vedtagelse af forslaget, 
som vedrører finansiering for det 
kommende skoleår. Vi kan ikke se andre 
alternativer, end at sige ja til forslaget, 
fordi skolen ellers ikke vil kunne 
oppebære et rådighedsbeløb på 14,25 %.

Kommentar til elevtalsprognosen:
Prognosen tegner et mere negativt billede 
end det elevtal, vi ser for øjeblikket. Vi må 
dog erkende, at tendensen i prognosen er 
i overensstemmelse med vores oplevelse, 
idet vi ser et generelt faldende elevtal. Det 
øger behovet for at skabe et bedre 
grundlag for ressourcetildeling. 

Generelle bemærkninger:
For at kunne drive skole er det vigtigt, at vi 
kan arbejde ud fra en langsigtet horisont, 
da ændringer i ressourcetildelingen 
påvirker skolens drift, giver et lavere 
serviceniveau og skaber behov for 
personaletilpasning. Det er 
utilfredsstillende, at der hvert år er 
usikkerhed omkring ressourcen til at drive 
skole.
Vi ønsker, at der skabes grundlag for en 
langsigtet, bæredygtig og ligeværdig 
ressourcetildeling, som har den 
konsekvens, at Stokkebækskolens elever 
har samme serviceniveau som elever fra 
på andre skoler med det nuværende 
højere økonomiske råderum.

Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Skolebestyrelse og MED-udvalg, Thurø Skole

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Skolebestyrelse og MED-udvalg tilslutter 
sig ændringen.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Skolebestyrelse og MED-udvalg på Thurø 
skole mener, det er uholdbart på den 
lange bane udelukkende at omfordele 
mellem skolerne. Beregningerne taler 
deres tydelige sprog i forhold til en 
langsom udhuling af økonomien på alle 
skolerne. 

Beregningerne viser, at det er meget store 
beløb, der tages fra de ”rigere” 
skoler/skoler med højt elevtal, med store 
personalemæssige konsekvenser år efter 
år til følge.

Er der fra politisk side et ønske om at 
bevare skoler på alle matrikler og dermed 
klasser med meget få elever, må der 
indregnes særskilt ressourcetildeling, 
således at en omfordeling inden for 
rammen ikke finder sted og således at 
skoler med meget store klasser 
fremadrettet har mulighed for at tildele 
ekstra ressourcer til klasser med mange 
elever. 
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Alternativt bør der udarbejdes en ny 
tildelingsmodel, hvor der ikke kun tildeles 
på baggrund af elevtal, men tages afsæt i 
en grundtildeling pr. klasse + en ekstra 
tildeling, hvis klassekvotienten er høj (fx 
over 22)

Skolebestyrelse og MED-udvalg er af den 
opfattelse, at det kan blive nødvendigt 
politisk at opgive tanken om at fastholde 
alle klassetrin på de mindre skoler og at 
samlæsning af flere klasser på de mindre 
matrikler må tages i brug. Eller i yderste 
konsekvens at opgive tanken om at 
bevare alle afdelinger i yderområderne, da 
omkostningerne for det samlede 
skolevæsen bliver for store.

Skolebestyrelse og MED-udvalg er på 
baggrund af elevtalsprognoserne, som 
viser faldende elevtal særligt i 
yderområderne, bekymret for, at en 
opretholdelse af den nuværende 
skolestruktur vil udhule økonomien i 
skolevæsenet. Vi anbefaler, at der kigges 
på skolestruktur og vil samtidig opfordre til 
at skoledistrikterne tages op til revision, 
således at elevtallet på skolerne kan 
fordeles mere jævnt til fordel for 
ressourcetildelingen mellem alle skolerne, 
således at alle eksisterende skoler sikres 
en holdbar ressourceudnyttelse og drift – 
særligt hvis en tildelingsmodel fortsat 
baseres på elevtal. 

Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse. 
 
Afgivelse af høringssvar fra Tved Skoles skolebestyrelse, MED-udvalg 
samt ledelse: 
 
Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018. 
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning. 
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse. 
 

Vi har ikke taget stilling til dette 

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19: 
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen. 

 
Tved Skole kan ikke tilslutte sig 
forslaget. Vi opfordrer i stedet for til, 
at der ses på vilkårene på de skoler, 
der har brug for at få tilført midler. 

Øvrige bemærkninger 
 
 
 
 
 
 

Klasser kan blive for små ifht. faglighed, 
trivsel mm. 

 

 Børn og unge 
Sekretariat og Dagtilbud 
Centrumpladsen 7, 1. sal th. 
5700 Svendborg 
 
jonna.rasmussen@svendborg.dk 
www.svendborg.dk 

18. januar 2018 
 
Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud 
Ref.  
Sag 18/1645 

 
Åbningstider: 
Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00 
Torsdag                Kl. 09.00-16.30 
Fredag                  Kl. 09.00-14.00 
 



 

 Side 1 af 
2 

Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse. 
 
Afgivelse af høringssvar: 
 
Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018. 
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning. 
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse. 
 

 
Tåsingeskolens skolebestyrelse er enig i 
forslaget.  

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19: 
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen. 

Høringssvar fra Tåsingeskolens 
skolebestyrelse 
 
Politikerne i Svendborg Kommune har på 
en lang række områder opstillet meget 
ambitiøse visioner og mål for 
folkeskolerne. Der skal ikke herske tvivl 
om, at skolebestyrelsen på Tåsingeskolen 
både vil bakke op om og understøtte 
realiseringen af disse skolepolitiske 
ambitioner.  
 
Men samtidig anmoder skolebestyrelsen 
om, at der på Svendborgs folkeskoler 
vedtages nogle både retfærdige, 
forudsigelige og stabile økonomiske 
rammer og vilkår, som grundlag for at 
drive og udvikle bl.a. Tåsingeskolen på 
bedste vis. 
 
Med udgangspunkt i ovenstående 
perspektiver, kan skolebestyrelsen på 
Tåsingeskolen ikke støtte op om det 
fremlagte forslag. Tåsingeskolens 
skolebestyrelse vurderer nemlig, at 

Tåsingeskolens skolebestyrelse  Børn og unge 
Sekretariat og Dagtilbud 
Centrumpladsen 7, 1. sal th. 
5700 Svendborg 
 
jonna.rasmussen@svendborg.dk 
www.svendborg.dk 

8. februar 2018 
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forslaget hverken understøtter en effektiv, 
eller en rationel ressourceudnyttelse og 
fordeling i det samlede skoleområde. 
  
Omfordeling af ressourcer fra en 
ressourcetildelingsmodel som allerede er 
udmøntet, og som i øvrigt bygger på et 
helt andet princip (nemlig elevtildeling) bør 
ikke forekomme blot fordi den besluttede 
skolestruktur ikke er tilstrækkeligt 
gennemanalyseret i sit finansierings-
grundlag. Noget kunne indikere, at 
hverken skolestrukturen eller parametrene 
i ressourcetildelings-modellen er tilpasset 
den faktiske virkelighed. Det mener 
Tåsingeskolens skolebestyrelse der bør 
rettes politisk fokus på.  
  
På ovenstående baggrund henstiller 
Tåsingeskolens skolebestyrelse til, at 
Svendborg Kommunes politikere får 
ændret på de forhold, der har bragt 
Svendborg Kommunes skoleområde ind 
på en økonomisk glidebane hvad angår 
garantitildeling. Svendborg Kommune skal 
nødig ende med, at det samlede 
skoleområde både på kort og på langt sigt 
bliver økonomisk udsultet på grund af en 
tilsyneladende politisk kompliceret 
skolestruktur, som i sit nuværende 
økonomiske udgangspunkt og rationale 
ikke er hensigtsmæssig.  
 
Med venlig hilsen 
Tåsingeskolens Skolebestyrelse 
 
 

Øvrige bemærkninger 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse. 
 
Afgivelse af høringssvar: Tåsingeskolens MED udvalg 
 
Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018. 
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning. 
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse. 
 

 
Tåsingeskolens MED er enig i forslaget.  

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19: 
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen. 

Høringssvar fra MED-udvalget på 
Tåsingeskolen 
 
Tåsingeskolens MED-udvalg er bevidst 
om, at dette høringssvar ikke indeholder 
det brede politiske perspektiv, som vi 
naturligvis har stor respekt for også skal 
varetages af Svendborg Kommunes 
politikere. 
 
Høringssvaret vil således være belyst 
med udvalgte indfaldsvinkler betragtet ud 
fra et medarbejderperspektiv. 
 
Effektive strukturer giver effektiv 
økonomiudnyttelse… 
Folkeskolerne i Svendborgs kerneopgave 
er, at understøtte folkeskolens formål, 
opnå de kommunalt opstillede mål der er 
beskrevet i progressionsrapporten samt 
realisere Svendborg Kommunes vision for 
børn og unge fra 0 -18 år. Tåsingeskolens 
MED-udvalg har den holdning, at skole-
områdets tilgængelige ressourcer skal 
umøntes så tæt på kerneopgaven som 

Tåsingeskolens MED udvalg Børn og unge 
Sekretariat og Dagtilbud 
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Afdeling: Sekretariat og Dagtilbud 
  
Sag 18/1645 

 
Åbningstider: 
Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00 
Torsdag                Kl. 09.00-16.30 
Fredag                  Kl. 09.00-14.00 
 



 Side 2 af 3 

muligt samt endvidere så effektivt som 
muligt. Set i det lys, vurderer MED-
udvalget, at forslaget omkring 
garantitildelingen ikke understøtter det 
politiske ønske og den politiske ambition 
om, at lykkes bedst muligt med at løfte 
kerneopgaven til gavn og glæde for 
borgeren. 
 
Rationelle strukturer frigiver økonomi 
til eleverne… 
MED-udvalget mener, at ressourcer der 
tildeles skoleområdet i videst mulig grad 
anvendes rationelt. Derfor, bør der være 
fokus på, at Svendborg kommunens 
skoler er organiseret på en måde, der i 
dens grundstruktur er bæredygtig. Det vil 
sige, at man som minimum sikrer, at de 
ressourcer der tildeles skoleområdet og 
på de enkelte skoler i videst mulig omfang 
fastholdes og udnyttes til opgaver, der er i 
direkte relation til eleven. Med den frem-
lagte model skæres der (efterfølgende) i 
Tåsingeskolens grundtildeling og man kan 
med rette spørge; Hvad gør det ved 
Tåsingeskolens måde at løfte 
kerneopgaven på? MED-udvalget 
henstiller derfor til politikerne i Svendborg 
Kommune om, at skabe rationelle 
elevorganiseringer i kommunen. Her 
tænker vi primært på optimering og 
justering af klassekvotienter.  
 
Optimal organisering for læring, trivsel 
og dannelse… 
Når MED-udvalget vurderer forslaget fra 
et specifikt fagprofessionelt perspektiv er 
det ligeledes væsentligt at påpege, at det 
ikke understøtter folkeskolens opgave og 
mål om at have klasser med meget lave 
klassekvotienter. Det er i MED-udvalgets 
øjne en misforståelse, at elever kan lære, 
trives og dannes lige godt i store og små 
klasser. Det er vores faglige og profes-
sionelle erfaring, at klasser med meget 
lave klassekvotienter kan hæmme det 
undervisningsmæssige udgangspunkt 
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ligesom det er vores erfaring, at der skal 
være en vis mængde elever tilstede i 
klasserne for at give eleverne de bedste 
forudsætninger for at lære, trives samt 
dannes - som i sidste ende er grundlaget 
for at realisere vores fælles vision og mål 
på skoleområdet i Svendborg Kommune.  
 
Et økonomisk råderum giver flere 
pædagogiske muligheder og bedre 
medarbejder-trivsel… 
MED-udvalget vurderer, at når man 
vælger at anvende et princip, der går ud 
på at omfordele midler fra skoler med et 
højt råderum til de skoler som har et lavt 
råderum, så udsultes (jf. de fremsendte 
oversigter) skoleområdet både på kort og 
på lang sigt. Dermed sænkes mulig-
hederne for den pædagogiske udvikling 
og for medarbejdertrivslen generelt. For at 
understøtte den pædagogiske udvikling 
og medarbejdertrivslen på det samlede 
folkeskoleområde er det således helt 
afgørende, at de ressourcer, der tildeles 
folkeskolerne understøtter et økonomisk 
råderum på skolerne. Således får vi som 
ansatte de bedst mulige forudsætninger til 
at løse den opgave vi er er ansat til, og vi 
med glæde arbejder på hver dag. 
Derfor understøtter Tåsingeskolens MED-
udvalg også, at alle skoler sikres et 
fornuftigt råderum. Det er blot vigtigt for 
MED-udvalget at understrege, at dette 
råderum bør findes på andre måder end 
ved den foreslåede garantimodel for 
fordeling. 
 
Med venlig hilsen 
MED-udvalget på Tåsingeskolen 
 

Øvrige bemærkninger 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse. 
 
Afgivelse af høringssvar: Tåsingeskolens ledelse - udtalelse 
 
Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018. 
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning. 
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse. 
 

 
Tåsingeskolens ledelse er enig i forslaget.  

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19: 
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen. 

Udtalelse fra den samlede skoleledelse 
på Tåsingeskolen 
Tåsingeskolens ledelse anerkender den 
økonomiske udfordring Svendborg 
Kommune aktuelt befinder sig i. Vi er 
tillige bevidste om, at økonomisk 
tilpasning kan være en ganske kompleks 
og svær prioriteringsopgave for det 
politiske niveau. En prioriteringsopgave 
der i vores øjne helt naturligt har et 
helhedssyn på alle Svendborg Kommunes 
behov, udfordringer og muligheder. Som 
skoleledelse finder vi det altid yderst 
nærliggende både at bidrage til 
realiseringen af de politiske intentioner og 
beslutninger samt endvidere at afhjælpe, 
når disse udfordres økonomisk. 
  
Når vi bliver bedt om en udtalelse i 
forbindelse med garantitildelingsmodellen, 
skal vores svar ses som vores bedste 
ledelsesmæssige vurdering af og 
anbefaling om, hvordan skoleområdet i 
Svendborg Kommune samlet set kan yde 
mest og bedst for alle elever og forældre, 

Tåsingeskolens ledelse – udtalelse  Børn og unge 
Sekretariat og Dagtilbud 
Centrumpladsen 7, 1. sal th. 
5700 Svendborg 
 
jonna.rasmussen@svendborg.dk 
www.svendborg.dk 

6. februar 2018 
 
Ref.  
Sag 18/1645 

 
Åbningstider: 
Mandag-onsdag Kl. 09.00-15.00 
Torsdag                Kl. 09.00-16.30 
Fredag                  Kl. 09.00-14.00 
 



 Side 2 af 3 

herunder skabe de bedste betingelser for 
at alle ansatte kan trives, lære og dermed 
levere den bedste ydelse som grundlag 
for at løse kerneopgaven med den største 
værdi. 
  
Vel vidende at der er tale om 
ressourcefordelingen for 2018-19, tillader 
vi os i vores vurdering og anbefaling, at 
have et perspektiv der rækker ud over 
2018/2019, idet eventuelle ændrede 
forhold omkring skolernes organisering og 
ressourcetildeling kan være både 
omfattende og dermed tidskrævende. 
  
Med udgangspunkt i ovenstående kan vi 
som samlet skoleledelse på 
Tåsingeskolen kun anbefale, at den 
samlede ressource i skoleområdet 
fremadrettet søges fordelt ud fra et 
perspektiv om optimal udnyttelse i direkte 
relation til kerneopgaven. Det vil sige, et 
stort økonomisk råderum som grundlag 
for pædagogisk udvikling samt 
formålstjenlige elevorganiseringer som 
understøtter fællesskabet og dermed alle 
elevers læring og trivsel optimalt og 
maksimalt.  
 
Alt i alt betyder det, at skoleledelsen 
anbefaler, at der findes rationelle og 
effektive økonomiske løsninger. Løsninger 
som giver langsigtet økonomisk 
bæredygtighed, der sikrer alle skoler et 
maksimalt økonomisk råderum samt et 
forudsigeligt udgangspunkt som grundlag 
for fastholde og vedligeholde den meget 
positive progression, der finder sted på 
alle Svendborg Kommunes folkeskoler. 
Skoleområdet i Svendborg Kommune er 
(ikke mindst) takket være politikerne et 
stærkt område, og det skal det gerne 
forblive med at være.   
 
Med venlig hilsen 
Skoleledelsen på Tåsingeskolen 
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Øvrige bemærkninger 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at sende forslag om 
garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i høring og til udtalelse.

Vestermarkskolen den 8. februar 2018

Permanent ændring af resurse-

tildelingen pr. 1. august 2018.

Resursen til 3 ud af 6 understøt-

tende lektioner ændres fra under-

støttende til fagopdelt undervisning.

Ændringen omfatter resursetildeling 

til 7.-9. klasse.

Vi er enige i, at den understøttende undervisning således 
opkvalificeres.

Princip for garantitildeling til 
skoler med lavt økonomisk 
råderum for skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra skoler 
med højst økonomisk råderum til 
skoler med lavest råderum, 
således at alle skoler har 
minimum 14,25 % råderum 
udover grundtildelingen.

1. Folkeskoleloven forudsætter i § 1 at undervisningen foregår i 
årgangsopdelte klasser med højst 28 elever fra 0’te til 10’ende 
årgang.
Den tekniske klassekvotient, der anvendes ved beregning af beløb 
pr. elev tager ikke højde for de små klasser indenfor årgangene. 
Med den valgte skolestruktur må der derfor nødvendigvis ske en 
korrektion af det såkaldte råderum, der sikrer kontinuitet og bredde 
i den enkelte klasses undervisning.

2. Vi anerkender der må være en sammenhæng imellem klassens 
og råderummets størrelse. Det foreslåede minimum på 14,25 % 
tillader en difference på 5% til den ene skole, der ligger lavest over 
dette minimum, og mere end 11 % til de 5 skoler med den 
tildelingsmæssige mest gunstige klassekvotient. 
Den største forskel (14% til 25 %) i grundbeløbet svarer til ca. 
100.000 kr. pr. klasse efter garanti-omfordelingen. I skoleåret 
2018/19 kan garantitildelingen derfor ikke være mindre end de 
foreslåede 14,25%, hvis man ønsker ensartede betingelser for 
skoledrift i hele kommunen.

Øvrige bemærkninger 1. Iht. vedlagt bilag er der et bekymrende fald i rådighedsbeløbet 
for alle kommunens klasser, når modellen fremskrives til de 
følgende skoleår. Med det faldende børnetal i kommunen ser det 
ud til, at der opstår et behov for at øge den overordnede tildeling af 
skoleresurser fra det kommunale budget eller ændre 
skolestrukturen.
Men denne høring vedrører udelukkende skoleåret 18/19.

2. Vestermarkskolens skoledistrikt har kommunens største andel af 

Skolebestyrelsen ved Vestermarkskolen

afgiver hermed høringssvar på garantitildelingsmodellen.
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friskole-søgende børn. Det er oftest de bedre stillede forældre, der 
kan bære denne ekstraudgift, hvorfor den resursetildelings-
korrektion, der sker på baggrund af socioøkonomiske faktorer fra 
Danmarks Statistik kan være negativt skævvredet for vor skole, da 
den antagelig beregnes på skoledistriktets samlede indbyggertal.
Det er yderligere en belastning for skolens økonomi, at den skal 
betale for friskolebørn der segregeres til undervisning i kommunale 
specialklasser.

3. Vi har nøje gennemgået det omfattende regneark for tildelingen 
17/18, der kaster lys over resursetildelingsalgoritmerne, og finder, 
at der efter grundtildelingen incl. garantitildelingen yderligere tages 
højde for en lang række lokale udfordringer på de enkelte skoler, 
således at modellen p.t. formentlig er den bedst mulige. 
Vi kan ikke foreslå en bedre model - for nu at svare på Mette 
Kristensens udfordring fra dialogmødet d. 24. januar.
Derimod foreslår vi, garantitildelingen for lavt råderum præsenteres 
som en naturlig konsekvens af kommunens lovgivne forpligtelse til 
at sikre en skole, der kan yde kvalificeret undervisning til alle 
kommunens børn, der søger folkeskolen.
I de præsenterede kalkuler ser det ud til, at nogle skoler skal afgive 
resurser (de jo reelt set aldrig har haft) for at andre skoler får flere 
resurser til undervisningen. Det giver desværre anledning til 
kedelige tovtrækkerier i et i øvrigt inspirerende skolelederforum, 
som vi kender det fra dialogmøderne.
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: MED Vestermarkskolen

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Vi kan fuldt ud tilslutte os, at man ændrer 
resursetildelingen for 7. – 9. årgang fra 6 
understøttende lektioner til at 3 af de 6 
understøttende timer bliver til fagopdelt 
undervisning.
Ligeledes vil det, til en vis grad, 
opkvalificere undervisningen på 7. til 9. 
klassetrin.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Vi vil stærkt understrege, at en 
rådighedsprocent på minimum 14,30 er 
meget vigtig for skolen. Dette for at kunne 
levere forsvarlig og god undervisning, så 
vore elever kan blive så dygtige som de 
kan. Vi vil ikke kunne klare os for mindre, 
uden at slække på niveauet.

Som udgangspunkt må vi konstatere, at 
der er nogle forhold der er besluttet på 
forhånd, og som vi ikke har indflydelse på. 
Her tænker vi på skolestruktur og antal 
matrikler i visse distrikter.

For os er det vigtigt, at vi til stadighed har 
en sund og bæredygtig distriktsskole i 
Svendborg Kommune og helst to-sporet, 
da det giver de bedste muligheder for 
kompetenceudvikling, samarbejde og 
mulighed for at kunne spejle os i 
hinanden, hvilket gælder såvel for elever 
som for personale.

For at opretholde to spor på skolen, ville 
det være ønskeligt, at der blev kigget på 
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mulighederne for en udvidelse af 
skoledistriktet, således at distriktets 
nuværende tre skoletilbud ikke skal 
kæmpe om blot 47-60 elever, der er de tal 
vi har at forholde os til over de kommende 
6 år.

Samtidig vil vi gerne gøre opmærksom på, 
at vi hvert år modtager et vist antal elever 
fra nabokommunen Faaborg – Midtfyn 
Kommune, der er med til at øge skolens 
elevtal en smule.
Hvis vi ved dette elevoptag ikke blev 
modregnet i garantitildelingen, ville det 
også være med til at styrke skolens 
økonomi.

Vi er som bekendt udfordret af to 
velfungerende friskoler i vores 
skoledistrikt hvilket gør, at vi til stadighed 
skal nytænke for at gøre skolen til et 
attraktivt sted at være for elever og 
personale og derved også holde på begge 
parter. Ovennævnte forslag kunne være 
en løsning for dette.

Lige nu bliver vi tildelt ud fra et 
demografireguleret budget, hvilket gør, at 
vi bliver tildelt pr. elev. Her bliver vi qua 
vores lave klassekvotienter straffet hårdt, i 
forhold til hvis vi blev tildelt ud fra en 
klassetildeling. En klasse koster det 
samme, uanset hvor mange elever, der er 
i den, så her er vi udfordret.

Kunne man forestille sig en mere fleksibel 
bustransport i vores skoledistrikt, som 
også kunne være med til at skaffe skolen 
flere elever fra andre områder i 
kommunen (her tænker vi især på 
området mellem de to skoledistrikter i Gl. 
Egebjerg kommune.)

Vi vil gerne understrege, at vi går ind for 
store klassekvotienter, da det på mange 
områder giver en større fleksibilitet og 
dermed en større mulighed for at vise 
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rettidig omhu.

Slutteligt vil vi igen understrege, at skolen 
er meget afhængig af garantitildelingen 
som vi kender den i dag. Uden den var vi 
ilde stedt.

På sigt skulle man måske overveje at lave 
om på tildelingsmodellen / tænkningen, for 
derved at sikre, at vi er en kommune med 
et tilnærmelsesvist ens serviceniveau 
uanset hvor i kommunen man er 
bosiddende. 

Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Kommentar: skoleleder - Vestermarkskolen

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Denne ændring kan vi fuldt ud tilslutte os, 
da den vil give os et lidt større beløb at 
drive skole for, og det kan vi godt bruge.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Undertegnede kan fuldt ud tilslutte sig 
B&U-udvalgets anbefaling om en 
garantimodel, der sikrer skolerne et 
minimums rådighedsrum på 14,30%. 
Uden dette råderum, ville skolen få endog 
meget svært ved at leve op til kravene 
om, at skolens elever skal sikres en god 
og alsidig undervisning, der kan gøre 
eleverne så dygtige som de kan.

Skolen er udfordret af små 
klassekvotienter bl.a. grundet små 
årgange og ikke mindst to relativt store 
friskoler i vores skoledistrikt. Så længe der 
tildeles efter demografireguleret budget, 
og der således tildeles pr. elev og ikke pr. 
klasse, vil skolens økonomi være 
udfordret.

En klasse har en fast pris uanset 
klassekvotienten med en teknisk tildeling 
på et teknisk gennemsnit på 21,1 elev.
Det betyder for vores vedkommende, at vi 
skal sætte de samme lærer-/ 
pædagogressourcer på en klasse uanset 
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om der er 15 eller 25 elever i klassen, der 
er det spænd, der er skolens virkelighed 
p.t.

Allerede nu er skolen udfordret på 
inklusionstiltag og andre støttefunktioner, 
da vores økonomiske råderum er så 
begrænset, som det er.

En arealeffektivisering på sigt, hvor skolen 
tillige kunne rumme distriktets dagtilbud, 
ville dels kunne løfte det pædagogisk – 
didaktiske arbejde på skole/dagtilbud, 
ligesom samarbejdet og overgangen de to 
områder imellem kunne styrkes, ligesom 
der også på sigt vil være en besparelse 
på samdriften af de to områder.
Skolen vil med relativt små justeringer 
kunne rumme dagtilbuddet (dette er 
undersøgt ved tidligere høring).

På sigt vil denne løsning være med til at 
øge skolens elevoptag, da de børn, der 
har gået i dagtilbud på matriklen, i højere 
grad naturligt vil starte i skole samme 
sted.

Endelig forsøger vi at lave en så god 
skole som mulig, for på den måde at 
tiltrække flere elever til skolen og igen ad 
den vej få en bedre økonomi til gavn for 
eleverne og deres forældre. Det er svært, 
når årgangene ikke er større end de er 
lige pt.

Vi skal også huske, at Svendborg 
Kommune er én kommune, og uanset 
hvor i kommunen man er bosiddende, så 
er det vigtigt med et skoletilbud, der har 
økonomien til at tilbyde samme gode 
standard som enhver af kommunens 
øvrige skoler.

Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Skolebestyrelsen Vestre Skole

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Skolebestyrelsen er indforstået med 
denne permanente ændring

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

De nuværende tildelingsmodeller 
herunder garantitildeling virker ikke 
gennemsigtige og enkle, og det 
foreslåede princip for garantitildeling 
baserer sig på prognoser, der i bedste fald 
er mangelfulde og i værste fald 
misvisende. Den foreslåede 
garantitildeling ser ud til, i forhold til 
fremtidige ressourcetildelinger, at der fra 
Børne- og ungeudvalget ønskes en 
harmonisering af Svendborg Kommunes 
folkeskole ud fra den laveste 
fællesnævner, og ikke et ønske om at 
holde et højt niveau for alle folkeskoler.

Vestre Skoles skolebestyrelse kunne 
forestille sig, at forældre i fremtiden ville 
flytte elever ud fra antallet af elever pr. 
lærer, da det ser ud til at være det eneste 
parameter, som skolerne vil kunne være 
forskellige på efter indførsel af den 
foreslåede garantitildeling.

Vestre Skoles skolebestyrelse kan ikke 
i sit høringssvar give støtte til det 
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foreslåede princip for garantitildeling. 

Det virker som om, at det udsendte 
forslag ikke er solidt gennemarbejdet, 
men i stedet vækker det minder om et 
stykke hastigt gennemført arbejde. I 
stedet vil Vestre skoles skolebestyrelse 
foreslå, at der udarbejdes et grundigt 
og revideret forslag til 
ressourcetildelingsmodel, som tager 
højde for at Svendborg Kommune vil 
det bedste for kommunens 
folkeskoleelever og fastholde 
forskellighederne på de enkelte skoler, 
i stedet for det fremsendte forslag, der alt 
andet lige vil betyde forringelser for stort 
antal folkeskoleelever i kommunen.

Øvrige bemærkninger Skolebestyrelsen på Vestre Skole 
ønsker, at Børne- og ungeudvalget 
træffer de nødvendige politiske 
beslutninger. Beslutninger der giver 
muligheder, vilkår og økonomi til en 
folkeskole i særklasse, og ikke som nu, 
hvor det nærmest ligner et ræs mod et 
bundniveau for alle skole på sigt. 
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Høringssvar fra MED Vestre Skole

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Høringssvar fra MED Vestre Skole

MED tager den permanente ændring til 
efterretning

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Høringssvar fra MED Vestre Skole

Medarbejdersiden udtaler:

Det er en politisk beslutning at ressourcen 
til skoleområdet blandt andet skal fordeles 
mellem skolerne efter socioøkonomiske 
parametre og således tilgodese skolerne i 
forhold til, hvilket elevgrundlag de arbejder 
med. Det giver skolerne lige gode 
muligheder for at lave god skole trods 
forskellige vilkår og i deres forskellighed at 
yde borgerne et højt serviceniveau. Det 
ser ud til at den foreslåede garantimodel i 
praksis ikke er en justering, men et opgør 
med de grundlæggende tanker bag 
ressourcetildelingsmodellen. 
Tilsyneladende vil garantimodellen gøre 
op med respekten for skolernes 
forskellighed fordi ressourcerne 
omfordeles efter klassekvotienter og at 
Svendborgs skolevæsen samlet set 
efterlades forringet. 
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Det foreslåede princip for garantitildeling 
er baseret på prognoser der for Vestre 
Skole er meget langt fra virkeligheden og 
dermed helt misvisende, fordi de 
forudsætter en øget bosætning i 
Tankefuldprojektet. Tildeles ressourcen 
på det grundlag, vil det for Vestre Skole 
betyde en årligt tilbagevendende 
usikkerhed i forhold til hvilken kvalitet vi 
som skole kan levere til borgerne, samt 
hvor meget personale vi er til at sørge for 
skolens serviceniveau.

Vestre Skoles MED-udvalg kan ikke give 
støtte det foreslåede princip for 
garantitildeling. Vi opfordrer i stedet til at 
der udarbejdes et grundigt revideret 
forslag til en ressourcetildelingsmodel, der 
tager højde for kommunens folkeskolers 
forskellighed og således giver den enkelte 
skoles ledelse, pædagoger og lærere 
mulighed for at lave god skole. Det 
fremsendte forslag ser ud til at betyde 
forringelser for mange folkeskoleelever i 
kommunen.  

Øvrige bemærkninger Ledelsessiden i MED tilslutter sig 
skolelederens høringssvar
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Skoleder Claus Hougaard Christiansen, Vestre 
Skole

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Høringssvar fra Skoleleder Claus Hougaard 
Christiansen, Vestre Skole.

Tages til efterretning.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Høringssvar fra Skoleleder Claus Hougaard 
Christiansen, Vestre Skole.

Skolerne i Svendborg tildeles midler efter en 
politisk besluttet model, som tager 
udgangspunkt i følgende:

1. antal elever på skolen, fordelt på indskoling, 
mellemtrin og udskoling.

2. Elevernes sociale baggrund

3. Elevernes etniske baggrund.

Tildelingsmodellen har været tilrettet af flere 
omgange og er politisk godkendt, hvorfor man 
kan formode, at 

Byrådet indtil nu har en forståelse af, at 
klassestørrelser, sociale forhold og etnisk 
baggrund har en afgørende betydning, når 
der tildeles resurser, som sikrer, at alle 
elever har mulighed for ”at blive den 
bedste udgave af sig selv”.

Derfor virker forslaget til finansiering af en 
garantimodel for skoler med lavt råderum 
absurd. På den ene side tildeles resurser til 
skolerne i respekt for forskelligheden skolerne 
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imellem, mens der på den anden side foreslås 
tiltag, som efterfølgende udligner denne 
forskel. Ifølge forslaget vil skolerne i 
Svendborg i skoleåret 21/22 være stillet 
fuldstændig ens i forhold til økonomisk 
råderum, såfremt prognosetallene lægges til 
grund. Dette vil alt andet lige efterlade de 
skoler, som i dag har et råderum til særlige 
indsatser, ligestillet med de skoler som ifølge 
tildelingsmodellen ikke har samme 
udfordringer i forbindelse med høje 
klassekvotienter, sociale udfordringer og 
tosprogs-problematikker.

 Konsekvensen af dette vil, såfremt 
modellen videreføres som beskrevet i 
prognosen, reelt være en ren 
klassetildeling, som giver det samme beløb 
til en klasse, uanset om der er 6 eller 26 
elever i klassen. 

Jeg undrer mig over, at der i forslaget kun 
flyttes midler fra skoler med højeste råderum 
til skoler med det laveste råderum. Jeg 
antager, at den nugældende tildelingsmodel 
med gradueret tildeling er skabt ud fra en 
betragtning om, at der netop skal gradueres. 

Derfor bør alle skoler være med til at 
finansiere en garantimodel, så 
gradueringen fastholdes proportionelt.

Det fremgår ikke af dagsordenpunktet, hvad 
”råderummet” anvendes til på de enkelte 
skoler. Jeg vil derfor opliste nogle af de 
pædagogiske tiltag på Vestre skole, som 
”råderummet” finansierer i forhold til tidlig 
indsats og imødegåelse af segregeringer:

 Holddelingstimer i dansk og 
matematik

 Faglige træningsforløb for små 
grupper af elever.

 Sociale træningsforløb for særligt 
udfordrede elever med særligt blik på 
indskolingen.

 Undervisning i ”Dansk som 
andetsprog”

 Ansættelse af socialpædagog
 Familieklasse for elever og forældre
 Skilsmissegruppe

Beløb til medfinansiering af garantimodellen vil 
medføre reduktion på disse indsatsområder.
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 Historiefortællingen om, at 
inklusionsopgaven ikke er en spareøvelse, 
vil derfor være svær at opretholde.

I forhold til det udsendte høringsmateriale vil 
jeg henlede opmærksomheden på, at

prognosetallene er meget langt fra de 
reelle elevtal på flere af skolerne. 

Disse afvigelser gør, at der er skoler, som 
fremstilles med meget høje råderum og andre 
med meget lave råderum. Jeg vil derfor 
anbefale, at det politiske udvalg gøres bekendt 
med mere valide tal, inden der træffes 
beslutning om modellen.

 Eksempelvis kunne konsekvenserne 
anskueliggøres med tal fra skoleåret 17/18.

På det netop afholdte dialogmøde på Tved 
Skole, blev deltagerne af et udvalgsmedlem 
opfordret til at komme med andre forslag til en 
løsning i forhold til skoler med lavt råderum, 
vel og mærke indenfor den eksisterende 
skolestruktur, som det hedder sig ligger fast i 
den firårige valgperiode. 

Hvis der med skolestruktur menes antal 
skoler og ikke antal matrikler, vil jeg 
foreslå en analyse af, hvordan der med de 
nuværende 11 skoler kan optimeres på 
klassekvotienten ved effektiv anvendelse 
af matrikler og justering af skoledistrikter. 
Kun på denne måde kan der opnås 
driftsfordele som sikrer høj 
undervisningskvalitet i den nuværende 
struktur.

Alt andet lige vil jeg opfordre til politisk mod til 
at analysere, og som konsekvens heraf, 
beslutte de nødvendige ændringer af 
skolestrukturen.

 Ændringer som betyder, at der 
struktureres med bæredygtige enheder, 
som kan eksistere i den gældende 
tildelingsmodel. Man kan sagtens spare 
penge i den nuværende struktur, men det 
vil isoleret set give en ringere kvalitet i 
skolerne i Svendborg Kommune
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Øvrige bemærkninger
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Børne-  og Ungeudvalget godkendte på møde d. 17. januar 2018, at 
sende forslag om garantitildelingsmodellen for skoleår 2018/2019 i 
høring og til udtalelse.

Afgivelse af høringssvar: Ørkildskolen Skolebestyrelsen og ledelse
MED-udvalg er orienteret

Permanent ændring af 
resursetildelingen pr. 1. 
august 2018.
Resursen til 3 ud af 6 
understøttende lektioner 
ændres fra understøttende 
til fagopdelt undervisning.
Ændringen omfatter 
resursetildeling til 7.-9. 
klasse.

Denne ændring vedrører ikke vores skole, 
så derfor er der ingen kommentarer.
Dog accepterer vi at resursefordelingen 
mellem skolerne påvirkes.

Princip for garantitildeling 
til skoler med lavt 
økonomisk råderum for 
skoleåret 2018/19:
omfordeling af midler fra 
skoler med højst 
økonomisk råderum til 
skoler med lavest 
råderum, således at alle 
skoler har minimum 14,25 
% råderum udover 
grundtildelingen.

Generelt synes vi at det er en retfærdig og 
fair betragtning, at der skal harmoniseres 
på råderummet, således at alle minimum 
har 14,25%.

Samtidig vil vi gerne fremføre at vi anser 
det som en stor opgave at finde pengene i 
indeværende og kommende år, da vi er 
en skole der skal af med penge i denne 
sammenhæng. 
Vi kan kun se at det vil medføre en 
forringelse generelt på vores skole, at vi 
bliver pålagt at finde disse penge på vores 
nuværende budget.

Øvrige bemærkninger
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